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N.Q 12. Vuonn~ 1924 ielmikuun 21 räi-

vänä kokoontuivat ~duskunnan Pank-

kiv~l tuu.sr.iiehet, )Uheenjoh te.ja La-

voniJs seka herrat Nevanlinna,Tan-

ner, Pehkonen, Wuolijoki ja af 

Forselles. 

Läsnä olivat J ohtokunnan ~u-

heenjoht"ja B~ti ja jlsenet Gr~ -

sten, cif Heurlin ja Broms. 

39 §. 

Puheenjohtaja ilmoitti kä;neensä Pankkival -

tuusmiesten puolesta onnittelemassa ~rofessori Art -
O ,riittelut. 

hur af Forsellesta hänen täJttäessä kuluvan kuun 

15 päivänä 60 vuotte. 

ProfeFsori af Forsel:es kiitti Pan~kivrl i 

tJ~smiehiä onnittel2sta. 

40 §. 

Esi tel ti in J O'f-1 tokunnan kuluvan kuun 18 äi-
4 

Valuutta - vån~ l:..hett:mä ki je:~ä n.Q 9 sekå siihen liitt, -
c o i_!iikk.;....!. 

vä J ohtokunnan ro r e l""l ori a (Li i te 19 Ja· 2 O ) • 

J oh okunnan puheenjohtaja celosti r ankin vii-
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meaikaista valuuttapolitiikk.a . J o J i temrn~n aikaa oli 

valuutta~'olitiik}:aa koskeviss~ neuvotte:.J.i...;sa o .... l u t ru -

hetta dcval ,~tsioJis t e~stä . Vi i me vuo den alkupuole l la 

näytti s;ntyvän edelly t ykset s en mä~räämi selle . Mut t a 

si t t emm:im s" t t-ui valuutan arvo s sa häiriöitä, jotka 

s i jrsivri.l. r otkc1if~ n tuonnemmaksi . Uskoa rahamme arvon 

vak a antumise pn ei kuitenkaan menetetty, vaan päinvas-

toin koetettiin käytettävissä olevilla keinoilla va-

kaannuttamista jouduttaa. Sittemmin tuotti Ruotsin va-

luuttapolitiikka uusia häiriöitä vakaannuttamistoimenpi-

teille. Mutta kun nämä. häiriöt olivat lakanneet, neu-

voteltiin asiasta Johtokunnan ja kolaen Pankkiv altuus-

miehen kesken ja kehoittivat nämä Johtokuntaa antamaan 

lausunnon devalvatsior)isteen määräi:1misestä. 

As iasta s yntyneessä keskustelussa 

Herra Nevanlinnf!__ ilmoitti olevansa päipiirteis-

sään Johtokunnan kirjelmässä esitetyllä kannalla. Puhuja 

katsoi kuitenkin, toisin kuin Johtokunta, ettei ole syy-

tä antaa punnan kurs s in epävarmuuden estää Suomen Pank-

kia pyrkimästä siihen dollarikurssiin, mikä katsotaan oi-

keaksi ja minkä saa vuttamiseen Pankin voimat riittävät. 

Herra Tanner oli puolestaan epäillyt, että o-

lisi liian aikaista tehdä päätös ~siassa. Mutta koska 
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kysymys nyt oli tullut v ratkaistavaksi, katsoi pu-

huja voivansa kannattaa Johtokunnan ehdotusta edel-

lytyksellä, että siihen sisältyvää ohjelmaa ei saa-

tettaisi vielä virallisesti hyväksyttynä julkisuu-,, 

teen, vaan pidettäisiin ainoastaan Pankin oman toi-

rni nn an ohjeena. 

Herra af Forse.1.l es oli pä_äasi assa s amal-

la kannalla kuin Johtokunta. Puhuja arveli kuiten-

kin hintatason- vielä vuokrien nousun vuoksi kohoa-

van. Niinikään saattoi kullan hinta muuttua ja de-

valvatsiopisteen määräämisessä oli etu, jos oli voi-

nut tästä seikasta muodostaa käsit~ Puhuja pel-

käsi samoin kuin herra Tanner, että asia oli til-

lut liian aikaisin esille. 

Herra Pehkonen ei voinui sanoa, missä 

määrin asian ratkaisua olisi voitu lykätä. Mutta 

ei katsonut myöskään sen käsittelemisestä olevan 

vahinkoa. Yleisessä tietoisuudessa on jo, että dol-

larin kurssi 37:Ji on tarkoitettu devalvatsiopis-

teeksi. Puhuja voi hyväksyä Johtokunnan kirjelmäs-

sä esitetyn ohjelman sillä edellytyksellä, että dol-

lari ei tämän tuotantokauden kuluessa laske alle 

39 markan. 



Herra. Lavonius katsoi, että asia ei ollut 

tullut lii~n aikaisin esille. Ellei devalvatsioris-

tettä määrättäisi, puuttui Pankin toiminnalta varma 

päåmäirä ja sen toimenpiteet muodostuisivat helrosti 

häilyviksi. Puhuja hyväksyi Johtokunnan ehdottaman va-

rovaisen menettelyn, vaikka olisi puolesta~n katsonut 

olevan etua siitiikin, että devalva.tsiokurssi. olisi lo-

pullisesti ratkaistuna s0atettu julkisuuteen. Puhuja 

y,1märsi Johtoltunnan maininnan .dollarikurssista 3~:- si-

ten, että dollarin kurssia ei punnan laskiessa koro-

tettaisi, mutta että sitä alennettaisiin sikäli kuin 

punnan kurssi osotti kohoavaa suuntaa yli 170 markan. 

Puhujan mielestä. ei 0 1:ut s.r:,rtä nyt alentaa dollarin 

kurs.ia Smkaan ~8:50, mutta puolsi Johtokunnalle val-

tuutta tarpeen tullen alentaa dollarin kurssia aina mai~ 

nittuun rajaPn saakka. 

ilmoitti her a Lavoniuksen käsityk-

sen Johtokunnan tarkoittamasta toimitavasta oikeaksi ja 

mainitsi, että Johtokunnan lausunto, joka koski dolla.-

rin kurssia tällä tuotantokaudella, johtui siitä, että 

etumaksuja ottaneet vientiliikkeet joutuisivat huonompaan 

asemaan kuin muut vientili1kkeet, jos punta paranisi sa-

nottava~ti yli 170 marken. Omaksuttaessa se rahayksikkö , 
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johon ehdotettu devalvatsiopiste johti, joutuisi 

maamme pienem9ien valtioiden seuraan kuin missä se 

aikaise 11min oli. MUtta kun frangi tällä kertaa oli 

rahayksikkönä tosiasiassa vain Sveitsi~Eä eikä ollut 

tietoa, minki rahayksikön muut frangia ennen käytti-

neet mapt devalveeratessaan valitsivat, ei rahayksi-

kön vaihtoa voinut pitää minään ta piona. Puhuja 11-

moitti vielä, että Johtokunta riti riittävänä val-

tuutena, jos Pankkivaltuusmiehet pä~ttåisivit, että 

Pankkivaltuusmiehillä ei ollut ,mitään muistuttamista 

Johtokunnan ehdotusta vesta·n. 

Heri·a Brom~_ huomautti, että julkisJ.udes2a eh-

dotetut korkeammat devalvattioristeet eivät sovellu, 

koska ne johtavat punnan kurs"iin, joka tekee mah-

dottomaksi vientiliikkeille ott~a etumak~uja. 

Panktivaltuusmiehet påättivät yhtyä Johtokun-

nan kirjelmäs~ä esitettyyn mielipiteeseen, että va-

luutt~politiikalli oli pyrittävä aika1nsaamaan Suomen 

narkan ja doll~rin välille suhde, joka tekisi mah-

dolliseksi valita dollarikur~si 37:01 raha~me arvon 

vakaannuttamispisteeksi. 

Samalla Pankkivaltuusmiehet hyväksyivät asian 

yhteyde~sä esitellyssä Johtokunnan promemoriassa ilme-
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nevän käsityksen siitä, millä tavalla edelJa mainittu 

mielipide oli juurrutettava yleiseen käsi t~·k seen. (K i r-

jelmä 16.) 

Esiteltiin Johtokunnan kuluvan kuun 19 päivänä 

lähettämä kirjelmä n~ 10 (Liite 21). 

Pankkivaltuusmiehet päättivät Johtokunnan esityk-

-
sen mukaisesti, että Lloyds Bank Ltd Lontoossa oli o- Uusi kir-

jeenvaihta-.. 
tett,,.va Suomen Pankin kirjeenvaihtajaksi Johtokunnan kir-

jelmässä mainituilla ehdoilla. (Kirjelmä 17.) 

42 §. 

Esiteltiin kertomukset seuraavissa haarakon tto-

Tarkastus-
aikoina suori tetuis-kertom~----reissa viime vuonna allamainittuina ----

ta tarkastuksi_ta: 

Viipurin 7-8/12, Joensuun 9/12, Sortavalan 

10-11/1~, Turun 17-18/12, Vaasan f0/12 ja Oulun iS/12. 

( ~,l;~_i/
Kertomukset jätettiin kolmen pankkivaltuusmie-

hen tarkastettaviksi. 

gsiteltiin Johtokunnan kuluvan kuun 15 päivä-
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nä lähettämä kirjelmä nQ 9 (Liite 2J ). 

Pankkivaltuusmiehet päättivät vahvistaa Pan-

kin pääkonttorin ja haarakonttorien käsikassojen ja 

vaihtokassojen määrät ensi maaliskuun 1 päivistä tois-

Käsi- ja vaih- taiseksi sellaisiksi kuin Johtokunta oli kirjettä 
tokassat. 

seuranneessa luettelossa ehdottanut. Luettelo oli Pa~-

kivaltuusmiesten sihteerin allekirjoittamana palautet-

tava Johtokunn alle . (Kirjelmä 18.) 

Vakuudeksi: 
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